

NordArt 2022

©www.nordart.de



Meda Norbutaitė

Litauen/Lithuania

In den Arbeiten von Norbutaitė sehen wir den menschlichen Körper in verschiedenen Stadien der körperlichen Veränderung. Die Veränderungen in der Beziehung zwischen sich selbst und der Welt werden ein Gegengewicht zum konsumorientierten Mainstream-Ansatz eines Körpers. Sie gehört zu den Künstlern und Künstlerinnen, die sich mit allen Aspekten der weiblichen Identität auseinandersetzen.

*1969. Studium an der Kunsthochschule Kaunas (1990). 1998 M.A. an der Universität Šiauliai (Kunstkritik, Malerei). 2016 päd. Titel als Professorin für Kunst. Mitglied des litauischen Künstlerverbandes und des Rates der LAA. Award der Gerbert Rűf Stiftung (Schweiz, 2003); Nominierung für die Biennale Internationale de Pictura Chisinau (Moldawien, 2011); 2. Preis beim Int. Art Forum Winter Insomnia (St. Petersburg, 2017); Gewinnerin der World Samogitian Art Exhibition (Litauen, 2020); Finalistin des Zabolis Art Prize (Litauen, 2021); Grand Prize des Competition Exposure in NYC.

In Meda Norbutaitė's work, we see the human body in various stages of physical change. The changes in the relationship between oneself and the world become a counterweight to the mainstream, consumeristic approach to a body. Her careful visual research and attitude toward a woman's body associate Meda with artists who rely on personal experiences and value all aspects of a woman's identity.

*1969. 1990, studied in Kaunas Higher School of Arts. 1998, an MA from the Šiauliai University (art criticism, painting). 2016, awarded the pedagogical title of Associate Professor in Arts. A Member of the Lithuanian Artists' Association and the Council of LAA. Awards: Swiss Baltic Net Graduate Award from Gerbert Rűf Foundation (Switzerland, 2003); nomination for Biennale Internationale de Pictura Chisinau (Moldova, 2011); the Second Prize at the International Art Forum Winter Insomnia (St. Petersburg, 2017); winner of the World Samogitian Art Exhibition (Lithuania, 2020); finalist of Zabolis Art Prize (Lithuania, 2021); Grand Prize Winner of the competition Exposure in NYC. www.medanorbutaite.lt



Hipsters, 2019, Öl auf Leinwand, 120 x 150 cm
Hipsters, 2019, oil on canvas, 120 x 150 cm